

2019 QILU INTERNATIONAL FORUM
CONFERENCE OF FOOD FOR SPECIAL MEDICAL PURPOSE

2019届齐鲁国际讲堂
特殊医学用途配方食品研讨会

Present this certificate to
颁发此证书给：

Vilia Darma Paramita

Thank you for your excellent presentation in 2019 Qilu
International Forum·Conference of Food for Special Medical
Purpose, October 13, 2019 in Jinan, China

感谢您于2019年10月13日在济南召开的2019届齐鲁国际
讲堂·特殊医学用途配方食品研讨会上所做的精彩报告！



Institute of Agro-Food Science and Technology, Shandong
Academy of Agricultural Sciences

山东省农业科学院农产品研究所

October 13, 2019 2019年10月13日





2019届 齐鲁国际讲堂

特殊医学用途配方食品研讨会

2019 QILU INTERNATIONAL FORUM—CONFERENCE OF FOOD FOR SPECIAL MEDICAL PURPOSE

会议手册

CONFERENCE MANUAL

2019年10月12日-14日

中国·济南
Jinan · China

▶ 主办单位:

- 山东省农业科学院
- 山东省外国专家局

▶ 承办单位:

- 山东省农业科学院农产品研究所
- 山东省特殊医学用途配方食品产业技术创新战略联盟
- 山东省食品科学技术学会
- 山东种业集团有限公司

▶ 协办单位:

- 山东百龙创园生物科技股份有限公司
- 济南圣泉唐和唐生物科技有限公司
- 山东韞辰生物技术有限公司

▶ Hosts:

- Shandong Academy of Agricultural Sciences
- Shandong Provincial Administration of Foreign Experts Affairs

▶ Organizers:

- Institute of Agro-Food Science and Technology, Shandong Academy of Agricultural Sciences
- Shandong Industrial Innovative Alliance of Food for Special Medical Purpose
- Shandong Institute of Food Science and Technology
- Shandong Seed Industry Group Co., Ltd.

▶ Co-Organizers:

- Shandong Bailong Chuangyuan Bio-Tech Co., Ltd.
- Healtang Biotech Co., Ltd.
- Shandong Yunchen Biotech Co., Ltd.



目 录

CONTENTS

◆ 联盟介绍	02
Alliance Introduction	02
◆ 大会主题	04
Conference Theme	04
◆ 会议日程	04
Conference Agenda	04
◆ 专家简介	09
Experts Introduction	09
◆ 会议服务	25
Conference Service	25
◆ 企业介绍	26
Companies Profile	26



联盟介绍

ALLIANCE INTRODUCTION



山东省特殊医学用途配方食品产业技术创新战略联盟成立大会
The inaugural meeting of Shandong Industrial Innovative Alliance of Food for Special Medical Purpose

山东省特殊医学用途配方食品产业技术创新战略联盟（以下简称“联盟”），是由山东省农业科学院农产品研究所联合省内包括中国海洋大学、山东农业大学、青岛农业大学、齐鲁工业大学、山东省立医院、青岛圣元乳业有限公司、山东百龙创园生物科技股份有限公司等65家相关机构（44家企业、11家高校、7家科研院所和3家医院）共同发起，于2018年11月正式成立。

联盟以“集聚资源、市场运作、共同发展”为理念，以企业为主导，通过政府和行业协会引导，结合高校和科研机构的优势资源，建立集战略研究、技术创新和科技服务为一体的协同创新平台，指引特医食品产业发展方向，在推动个性化营养健康、推广合理膳食模式、协调特医食品产业发展上起到重要的先导、促进和带动作用。

Shandong Industrial Innovative Alliance of Food for Special Medical Purpose was established in November 2018. It was jointly sponsored by the Institute of Agro-Food Science and Technology, SAAS; together with 65 relevant institutions in Shandong province that covered the field of industry, academic and research, including 44 enterprises, 11 universities, 7 research institutes and 3 hospitals.

With the concept of "Aggregate resources, Market operation, and Common development", the alliance takes enterprises as leadership, led by the government and industry associations, and combines the superior resources of universities and scientific research institutions. We aims to establish a collaborative innovation platform that integrates strategic research, technological innovation and technology services, and will guide the development of the special medical food industry. In addition, it plays an important role in promoting individualized nutrition and health, promoting reasonable dietary patterns, and coordinating the development of the special medical food industry.



大会主题

CONFERENCE THEME

创新驱动特医食品产业发展 助推新旧动能转换

Promoting the Development of Food for
 Special Medical Purpose Industry with Innovation

会议日程

CONFERENCE AGENDA

<p>山东省特殊医学用途配方食品产业技术创新战略联盟理事会 Conference of Shandong Industrial Innovative Alliance of Food for Special Medical Purpose 会议地点：济南珍珠泉宾馆会议厅二楼 Address: 2nd floor of the Conference Hall, Jinan Pearl Spring Hotel</p>	
<p>2019-10-12, 周六 Saturday</p>	
<p>时间/Time</p>	<p>活动安排/Activity Arrangement</p>
<p>8:30-14:30</p>	<p>报到 Check-in</p>
<p>14:30-17:30</p>	<p>山东省特殊医学用途配方食品产业技术创新战略联盟理事会 Conference of Shandong Industrial Innovative Alliance of Food for Special Medical Purpose</p>
<p>17:30-19:30</p>	<p>自助晚餐（餐厅一楼） Buffet dinner (Restaurant, 1st floor)</p>



会议日程

CONFERENCE AGENDA

齐鲁国际讲堂：特殊医学用途配方食品研讨会 Qilu International Forum: Conference of Food for Special Medical Purpose 会议地点：济南珍珠泉宾馆会议厅二楼 Address: 2nd floor of the Conference Hall, Jinan Pearl Spring Hotel	
2019-10-13, 周日 Sunday	
时间/ Time	活动安排/Activity Arrangement
开幕式、致辞及主旨报告 Opening Ceremony, Keynote Speeches and Symposium 主持人：刘兆辉 山东省农业科学院副院长 Host: Zhaohui Liu Vice President of Shandong Academy of Agricultural Sciences	
8:30-8:35	主持人宣布大会开始，介绍与会领导及嘉宾 Opening ceremony: The host announces the opening of the conference and introduces the leaders and guests.
8:35-8:40	山东省科学技术厅领导致辞 Leader's oration of Department of Science & Technology of Shandong Province
8:40-8:45	山东省农业科学院领导致辞 Leader's oration of Shandong Academy of Agricultural Sciences
8:45-9:15	报告一：白酒与人类健康研究进展 报告人：孙宝国，中国工程院院士，北京工商大学校长 Symposium 1: Research Progress on the Relationship between Baijiu and Human Health Speaker: Baoguo Sun, Academician of Chinese Academy of Engineering, President of Beijing Technology and Business University
9:15-9:45	报告二：通过改变家庭自制辅食的营养密度来改善孟加拉国儿童的营养状况 报告人：S K Roy, 孟加拉国营养学会(NSB)的主席，孟加拉国母乳喂养基金会(BBF)执行董事兼 BOT 主席 Symposium 2: Modification of nutrient density of home made complementary feeding for improving child nutrition in Bangladesh Speaker: S K Roy, President of Nutrition Society of Bangladesh (NSB), the Executive Director and Chairperson of BOT, Bangladesh Breastfeeding Foundation (BBF)
9:45-10:00	合影+茶歇 Group photo and tea break



会议日程

CONFERENCE SCHEDULE

时间/Time	活动安排/Activity Arrangement
	<p>主持人: 乔旭光, 教授, 山东农业大学食品科学与工程学院; 孙庆杰, 教授, 青岛农业大学食品科学与工程学院</p> <p>Host: Xuguang Qiao, Professor of the College of Food Science and Engineering, Shandong Agricultural University; Qingjie Sun, Professor of the College of Food Science and Engineering, Qingdao Agricultural University</p>
10:00-10:20	<p>报告三: 功能性农产品助力大健康产业发展 报告人: 王凤忠, 研究员, 中国农业科学院农产品加工研究所所长</p> <p>Symposium 3: Functional agricultural products help the development of health industry Speaker: Fengzhong Wang, Research Fellow, Director of the Institute of Food Science and Technology, Chinese Academy of Agricultural Sciences</p>
10:20-10:40	<p>报告四: 如何利用代谢组学评价特医食品的营养价值 报告人: Choon Nam ONG, 教授, 新加坡国立大学</p> <p>Symposium 4: Evaluate the nutritional value of FSMP with metabolomics Speaker: Choon Nam ONG, Professor, National University of Singapore</p>
10:40-11:00	<p>报告五: 脂质营养与健康中国 报告人: 黄凤洪, 研究员, 中国农业科学院油料作物研究所所长</p> <p>Symposium 5: Lipid Nutrition and Health China Speaker: Fenghong Huang, Research Fellow, Director of the Oil Crops Research Institute, Chinese Academy of Agricultural Sciences</p>
11:00-11:20	<p>报告六: 油脂的营养基础与油料适度加工 报告人: 刘元法, 教授, 江南大学食品学院院长</p> <p>Symposium 6: Nutritional basis of lipid, and moderate processing of oil Speaker: Yuanfa Liu, Professor, Dean of the College of Food Science and Engineering, Jiangnan University</p>
11:20-11:40	<p>报告七: 茶多糖减肥作用及其作用机理 报告人: 张民, 教授, 天津农学院副院长</p> <p>Symposium 7: The effect of tea polysaccharides on weight loss and its mechanism Speaker: Min Zhang, Professor, Vice President of Tianjin Agricultural University</p>
11:40-12:00	<p>报告八: 特种油料在特医食品中的应用 报告人: Marcus Persson, 瑞典阿胡斯卡尔斯技术总监</p> <p>Symposium 8: Application of special oil in FSMP Speaker: Marcus Persson, Technical Director of AAK</p>
12:00-13:30	<p>自助午餐 (餐厅一楼) Buffet lunch (Restaurant, 1st floor)</p>



会议日程

CONFERENCE SCHEDULE

时间/ Time	活动安排/Activity Arrangement
	<p>主持人: 崔波, 教授, 齐鲁工业大学食品科学与工程学院; 刘丽娜, 研究员, 山东省农业科学院农产品研究所</p> <p>Host: Bo Cui, Professor of the College of Food Science and Engineering, Qilu University of Technology; Lina Liu, Research Fellow of the Institute of Agro-Food Science and Technology, SAAS</p>
13:30-13:50	<p>报告九: 北美特医食品产业现状与发展趋势 报告人: Michael Z.C. Li, 教授, 加拿大不列颠哥伦比亚大学</p> <p>Symposium 9: Current status and development trend of FSMP industry in North America Speaker: Michael Z.C. Li, Professor, University of British Columbia, Canada</p>
13:50-14:10	<p>报告十: 山东省特殊医学用途配方食品产业发展建议 报告人: 杜方岭, 研究员, 山东省农业科学院副院长</p> <p>Symposium 10: Suggestions on the development of FSMP industry in Shandong Province Speaker: Fangling Du, Research Fellow, Vice President of Shandong Academy of Agricultural Sciences</p>
14:10-14:30	<p>报告十一: 膳食纤维通过调节脑肠轴来预防肥胖 报告人: Xufeng Huang, 教授, 澳大利亚伍伦贡大学</p> <p>Symposium 11: Dietary fiber prevents obesity by regulating the brain axis Speaker: Xufeng Huang, Professor, University of Wollongong, Australia</p>
14:30-14:50	<p>报告十二: 益生菌-从实验模型到兽医和医学中的实际应用 报告人: Elena Igorevna Ermolenko, 教授, 高级科学家, 俄罗斯医学科学院西北分院实验医学研究所分子微生物学室主任</p> <p>Symposium 12: Probiotics-From experimental models to practical use in veterinary and medicine Speaker: Elena Igorevna Ermolenko, Professor, Senior Research Scientist, Head of Department of Molecular Microbiology, IEM NWB RAMS</p>
14:50-15:10	<p>茶歇 Tea break</p>



会议日程

CONFERENCE SCHEDULE

时间/ Time	活动安排/Activity Arrangement
	<p>主持人: 陈立勇, 主任医师, 山东省立医院营养科; 王元秀, 教授, 济南大学生物科学与技术学院</p> <p>Host: Liyong Chen, Chief Physician of Nutrition Department, Shandong Provincial Hospital; Yuanxiu Wang, Professor of the School of Biological Science and Technology, Jinan University</p>
15:10-15:30	<p>报告十三: 生物活性肽的研究进展及其在特医食品中的应用</p> <p>报告人: 闵伟红, 教授, 吉林农业大学食品科学与工程学院院长</p> <p>Symposium 13: Research progress of bioactive peptides and its application in FSMP</p> <p>Speaker: Weihong Min, Professor, Dean of the College of Food Science and Engineering, Jilin Agricultural University</p>
15:30-15:50	<p>报告十四: 关于原料牛乳、包装牛乳、牛饲料和凝乳中重金属、药物、农药残留、微毒素和微生物检测的调查报告</p> <p>报告人: Sultan Moahammad Shamsuzzaman, 孟加拉国公共卫生研究所所长</p> <p>Symposium 14: Survey on detection of heavy metals, drugs and pesticide residues, Micotoxin and microbial contaminants in raw and packed milk of cow, cow feed and curd.</p> <p>Speaker: Sultan Moahammad Shamsuzzaman, Director of Institute of Public Health, Bangladesh</p>
15:50-16:10	<p>报告十五: 在功能食品设计中通过生物聚合物的力学特性控制生物活性化合物的释放规律</p> <p>报告人: Vilia Darma Paramita, 教授, 印度尼西亚乌戎潘当省立理工学院</p> <p>Symposium 15: Mechanical properties of biopolymers in governing release profile of bioactive compounds for the design functional food</p> <p>Speaker: Vilia Darma Paramita, Professor, Department of Food Technology and Chemical Engineering, State Polytechnic of Ujung Pandang, Makassar, Indonesia</p>
16:10-16:30	<p>报告十六: 特殊医学用途配方食品注册申报注意事项</p> <p>报告人: 肖阳, 西安力邦临床营养股份有限公司董事长</p> <p>Symposium 16: Precautions for registration of FSMP</p> <p>Speaker: Yang Xiao, Chairman of Xi'an Libang Clinical Nutrition Co., Ltd.</p>
16:30-16:50	<p>大会总结: 王月明, 研究员, 山东省农业科学院农产品研究所所长</p> <p>Summary of the conference: Yueming Wang, Research Fellow, Director of the Institute of Agro-Food Science and Technology, SAAS</p>
17:30-19:30	<p>自助晚餐 (餐厅一楼)</p> <p>Buffet dinner (Restaurant, 1st floor)</p>
2019-10-14, 周一 Monday	
8:30-11:30	<p>山东省农业科学院农产品研究所参观</p> <p>Visit the Institute of Agro-Food Science and Technology, SAAS</p>

专家介绍

EXPERTS INTRODUCTION



Vilia Darma Paramita

食品科学博士，乌戎潘当省立理工学院化学工程系副教授，乌戎潘当省立理工学院海藻与可可粉加工创新中心研究员，墨尔本皇家理工大学兼职导师，《食品胶体学报》等杂志审稿人。

主要研究方向为食品胶体在功能食品中的研究与应用。以第一作者或通讯作者在Food Hydrocolloids, Food Chemistry等杂志发表文章几十篇。多次受邀出席国际海藻科学论坛、国际社会营养素和功能食品协会（ISNFF）会议、第十二届国际亲水胶体等会议，并在大会做主题报告。

Doctor of food science, Assistant professor of Department of Chemical Engineering, State Polytechnic of Ujung Pandang (PNUP), Researcher in Center of Seaweed and Cocoa Processing and Innovation, State Polytechnic of Ujung Pandang, Adjunct Supervisor at RMIT University, Reviewer for Food Hydrocolloids Journal (Q1).

Dr. Vilia mainly focus on the research and application of food colloid in functional foods. She had published dozens of articles on the magazines of Food Hydrocolloids, Food Chemistry, etc. as the first author or correspondent author. In recent years. She has been invited to attend the 12th International Hydrocolloid Conference, the International Seaweed Science Forum, the International Society of Nutrients and Functional Foods (ISNFF) Conference, etc. and to give keynote speech at the conferences.